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Spørgsmål 

Ministeren bedes oplyse, hvilken adfærdsmæssig effekt der ønskes med kaffeafgiften. 

 

Svar 

Afgiften på kaffe tjener ikke et adfærdsregulerende formål, idet der ikke umiddelbart vur-

deres at være helbredsomkostninger forbundet med forbrug af kaffe. Afgiften stammer, 

ligesom en række andre afgifter på fødevarer og nydelsesmidler fra en tid, hvor det var 

normalt at beskatte visse luksusvarer ud fra rent fiskale hensyn.  

 

En afskaffelse af kaffeafgiften skønnes dog at medføre et varigt mindreprovenu på ca. 

250 mio. kr. efter tilbageløb og adfærd (2020-niveau) og vil således kræve finansiering.  

 

Som det også fremgår af beslutningsforslag B 20 om nedsættelse af et forsimplingsudvalg, 

vurderede Skatteministeriet i det tidligere saneringsudvalgs rapport, at der er et skattefag-

ligt grundlag for at afskaffe afgiften på kaffe, da afgiften på kaffe alene tjener et fiskalt 

formål. En eventuel afskaffelse af kaffeafgiften vil dog skulle ses i sammenhæng med den 

konkrete finansiering.   
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